

[Consultation on Guidelines on certain aspects of the MiFID II suitability requirements](#)

This [paper](#) is primarily of interest to competent authorities and firms that are subject to Directive 2014/65/EU of the European Parliament and of the Council (MiFID II). In particular, this paper is addressed to investment firms and credit institutions providing investment advice or discretionary portfolio management services. This paper is also important for consumer groups, investors and trade associations, because the guidelines seek to implement enhanced provisions to ensure investor protection, with potential impacts for anyone engaged in the dealing with or processing of financial instruments.

ESMA will consider all comments received by **13 October 2017**.

[Consultation on Guidelines on certain aspects of the MiFID II suitability requirements](#)

This [paper](#) is primarily of interest to competent authorities and firms that are subject to Directive 2014/65/EU of the European Parliament and of the Council (MiFID II). In particular, this paper is addressed to investment firms and credit institutions providing investment advice or discretionary portfolio management services. This paper is also important for consumer groups, investors and trade associations, because the guidelines seek to implement enhanced provisions to ensure investor protection, with potential impacts for anyone engaged in the dealing with or processing of financial instruments.

ESMA will consider all comments received by **13 October 2017**.

[Food additives: EFSA workshop and open](#)

[plenary in November](#)

Are you interested in the re-evaluation of food additives? Then there are two good reasons to come to Parma this autumn.

On 24 November, EFSA will host a one-day workshop on the status of the EU re-evaluation programme of food additives. The day before, observers will have the opportunity to attend the open plenary of the Authority's Scientific Panel on Food Additives and Nutrient Sources added to Food (ANS).

Representatives from EU bodies, international organisations, national authorities, NGOs, industry, research and academia are welcome to join either or both events. They are also invited to help us shape the workshop programme by sending suggestions to: FIP [at] efsa.europa.eu.

Further information on the two events and on how to register will be published on the EFSA website in due time. So watch this space and save the date: 23-24 November.

[June 2017 compared with May 2017 – Industrial production down by 0.6% in euro area – Down by 0.5% in EU28](#)

In June 2017 compared with May 2017, seasonally adjusted industrial production fell by 0.6% in the **euro area** (EA19) and by 0.5% in the **EU28**, according to estimates from **Eurostat, the statistical office of the European Union**. In May 2017, industrial production rose by 1.2% in both zones.

[Full text available on EUROSTAT website](#)

[Daily News 14 / 08 / 2017](#)

Feux de forêt au Portugal: l'UE facilite la mobilisation d'avions, de véhicules et de pompiers [updated on 14/8/2017 at 12:26]

La Commission européenne a aidé à mobiliser un soutien considérable pour le Portugal à travers le [mécanisme de protection civile de l'UE](#) suite à une demande d'assistance pour combattre les incendies de forêt dans le pays.

L'Espagne a offert son soutien avec 120 pompiers, 27 véhicules et 3 avions de lutte contre les incendies actuellement en opération dans les zones affectées. Le commissaire à l'aide humanitaire et de la gestion des crises Christos **Stylianides**, a déclaré: *“Aider le Portugal est une priorité européenne en cette période de grand besoin. Je remercie l'Espagne pour sa réactivité par le biais du mécanisme de protection civile de l'UE. Voici un excellent exemple de solidarité européenne. Notre centre d'urgence européen à Bruxelles, qui surveille les risques de catastrophes naturelles 24h/24 et 7j/7, est en contact permanent pour toutes évolutions de la situation avec les autorités de protection civile portugaises. Je tiens à féliciter toutes les équipes d'intervention au Portugal et dans toute l'Europe. Ils font face à un été particulièrement difficile et leur dévouement et leur courage constituent un exemple pour nous tous.”* C'est la seconde fois que le Portugal active le mécanisme de protection civile européen cet été, faisant suite aux incendies meurtriers de juin. Durant cette période critique pour le bassin méditerranéen et compte tenu des capacités limitées de ces pays pour lutter contre les incendies, la Commission propose de cofinancer 85% des frais de transport pour les pays offrant leur soutien via le mécanisme de protection civile. Le [Centre de coordination de la réaction d'urgence de la Commission](#) surveille en continu les risques de feux de forêt en Europe et a déjà apporté son soutien au Portugal, à la France, l'Italie, le Monténégro et l'Albanie cet été. Une banque [d'images](#) et de [vidéos](#) du Centre d'urgence sont disponibles, ainsi qu'une [fiche technique](#) sur « *La lutte contre les incendies de forêt en Europe – comment cela fonctionne* ». (For more information: Carlos Martin Ruiz De Gordejuela – Tel.: +32 229 65322; Daniel Puglisi – Tel.: +32 229 69140)

La production industrielle en baisse de 0,6% dans la zone euro

En juin 2017 par rapport à mai 2017, la production industrielle corrigée des variations saisonnières a diminué de 0,6% dans la zone euro (ZE19) et de 0,5% dans l'UE28, selon les estimations d'Eurostat, l'office statistique de l'Union européenne. En mai 2017, la production industrielle avait progressé de 1,2% dans les deux zones. En juin 2017 par rapport à juin 2016, la production industrielle a augmenté de 2,6% dans la zone euro et de 2,9% dans l'UE28. Un communiqué de presse Eurostat est disponible [ici](#). (Pour plus d'informations: Ricardo Cardoso – Tel.: +32 229 80100; Mirna Talko – Tel.: +32 229 87278)

[Upcoming events](#) of the European Commission (ex-Top News)